

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

倒向随机微分方程解的光滑性

林清泉

中国人民大学财政金融学院 中国财政金融政策研究中心 北京 100872

摘要:

该文讨论了倒向随机微分方程 $Y_t = \xi + \int^T_t g(s, Y_s, Z_s) ds - \int^T_t Z_s dW_s$ 解在Malliavin微分意义下的光滑性. 对任意的n讨论其解在Malliavin意义下n阶可微性, 并且证明它是一个线性倒向随机微分方程的解, 从而说明BSDE解的光滑性.

关键词: 倒向随机微分方程; Malliavin微分; 光滑性.

分类号:

60H

Smoothness of Solution for Backward Stochastic Differential Equation

LIN Qing-Quan

Abstract:

The author discusses the smoothness of solution for BSDE $Y_t = \xi + \int^T_t g(s, Y_s, Z_s) ds - \int^T_t Z_s dW_s$ in Malliavin calculus sense. For any n the author discusses differentiability of n th order in the Malliavin sense for the solution, and it satisfies a linear BSDE, as a result the solution for BSDE is smoothness in the sense.

Keywords: Backward stochastic differential equation; Malliavin calculus; Smoothness

收稿日期 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

211工程 十五建设计划重点科研项目, 国家自然科学基金资助项目(79790130)

通讯作者:

作者简介:

参考文献:

[1] Karatzas I, Shreve S E. Brownian Motion and Stochastic Calculus, second edition. New York: Springer Verlag, 1991

[2] Huang Z Y, Yan J A. Introduction to Infinite Dimensional Stochastic Analysis. Beijing: Science Press, 1997

[3] Peng S. Probabilistic interpretation for systems of quasilinear parabolic partial differential equations. Stochastics and Stochastics Reports, 1991, 37: 66-74

[4] Malliavin P. Stochastic Calculus of Variation and Hypoelliptic Operators. Kyoto: Proc Intern Symp Symp, 1976. 195-263

扩展功能

本文信息

Supporting info

PDF(329KB)

[HTML全文]

参考文献

服务与反馈

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

引用本文

Email Alert

文章反馈

浏览反馈信息

本文关键词相关文章

倒向随机微分方程; Malliavin微分; 光滑性.

本文作者相关文章

林清泉

PubMed

Article by Lin, Q. Q.

[5]Karoui N E L, Peng S, Quenez M C.Backward stochastic differential equations in finance. Mathematical Finance,1997, 1:1-71

[6]Nualart D, Pardoux E.Stochastic calculus with anticipating integrands.Probab Theory & Rel Fieldsm,1988, 78: 535-581

[7]Bihari I. A generalization of a lemma of Bellman and its application to uniqueness of differential equations.Acta Math Acad Sci Hungar,1956,7: 71-94

[8]Karatzas I, Ocone D L. A generalized Clark representation formula, with application to optimal portfolios.Sto chastics,1992, 34: 187-220

[9]Huang Z Y. Foundations of Stochastic Analysis. Wuhan: Wuhan University Press,1988

[10]Lin Q Q. Differentiability for BSDE solution in Malliavin Calculus sense. Chiness Journal of Applied Probability and Statistics,2000,16(3): 285-294

本刊中的类似文章

文章评论 (请注意:本站实行文责自负, 请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 3674

Copyright 2008 by 数学物理学报